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23 мая 2024 г.

Američané tvrdí, že Rusko plní nízkou oběžnou dráhu
„satelitními stíhačkami“. Je tomu tak a proč to
Pentagon potřebuje?

putin-today.ru/archives/207737

Tak si konstruktéři Maxaru představují setkání dvou kosmických lodí na nízké
oběžné dráze: optické vojenské průzkumné družice a inspekční družice.

Jinými slovy, „Satelitní stíhačka“ vyrobená v Rusku

Pro ty lidi, kteří byli svědky éry jestřábího prezidentství bývalého
herce Ronalda Reagana ve Spojených státech, se aktuální zprávy
pravděpodobně zdají matně známé. „Strategická obranná iniciativa“,
„Sovětský svaz – Impérium zla“, „Hvězdné války“ – to vše mělo
otevřeně hollywoodský patetický podtext, ale běžnou veřejnost to
ovlivnilo docela vážně. Na začátku 20. století, kdy Američané
odstoupili od základní smlouvy ABM, však byla i jejich rétorika
podobná. Pravda, pak se hlavním nepřítelem Spojených států staly
jmenovitě Severní Korea a Írán, které v těch letech neměly ani
teoretickou možnost Spojené státy dohnat (Írán ji nemá dodnes). Ale
rétorika byla stejná. Stovky „zasvěcených“ a úředníků eskalovaly
situaci a ujistily veřejnost, trochu ohromenou takovým
propagandistickým tlakem, že oblasti protiraketové obrany v Polsku
a Rumunsku budou dokonale chráněny před strašlivými íránskými
raketami. A přesně totéž, nemůžete najít jiné slovo, hysterie, je nyní
bičována kolem dvou ruských satelitů na nízké oběžné dráze
„Cosmos-2553“ a satelitu „Cosmos-2576“, který nedávno vyletěl na
oběžnou dráhu. A pokud měl být komplex Kosmos-2553 něco jako
zkušební stolice pro mini-satelity s jadernou hlavicí na palubě, pak je
Kosmos-2576 již považován za skutečné bojové vozidlo, patřící do
kategorie „satelitních stíhaček“. Zde je to, co o tom řekl mluvčí
Pentagonu Patrick Ryder den předtím:
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„Po sérii pozorování satelitu vypuštěného 16. května (amerického
času, pozn. překladatele) jsme přesvědčeni, že Rusko vypustilo na
nízkou oběžnou dráhu Země zařízení, které je podle našich expertů
vysoce pravděpodobně zbraní namířenou proti další vesmírná
zařízení. Obíhá nebezpečně blízko amerického vládního satelitu a
má se za to, že je schopen způsobit vážné poškození jiným
kosmickým lodím na nízké oběžné dráze Země.“

Američané tvrdí, že zařízení Cosmos-2542, vypuštěné v roce 2019 v rámci
programu Leveling, nejenže prošlo nebezpečně blízko amerického zařízení a
pokusilo se ho ovlivnit, ale také nezávisle vyslalo na oběžnou dráhu další dvě

zařízení podobného účelu

Obecně platí, že v květnu 2024 začali Američané opakovat totéž, co
řekli někdy před třemi měsíci. Tehdy to byl takříkajíc zkušební balon,
ale nyní se stále více používá „těžké dělostřelectvo“. Jen v květnu
vedli tři vysocí představitelé ministerstva obrany a ministerstva
zahraničí dlouhé rozhovory o ruských protidružicových zařízeních na
nízké oběžné dráze. Je to skutečné? Pochybuji, že Američané
skutečně znají všechny detaily našich programů v blízkém vesmíru.
A hlavní závěry vyvozují ze svých vlastních představ o bezpečnosti a
na základě politické agendy, která jim prospívá. Vzpomeňme na
stejnou SDI, rupturu smlouvy ABM a velmi nedávný příklad smlouvy
INF.
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Na druhou stranu se nyní vývojem univerzálních subsatelitů zabývá
řada velkých leteckých koncernů i menších „start-upů“, pod nimiž se
obvykle skrývají skupiny vývojových týmů dobře sponzorovaných
Pentagonem a jeho vesmírným oddělením. . Malá kosmická loď
schopná pomáhat při provádění vojenských operací prostřednictvím
optického a elektronického průzkumu, ničit nebo vyřazovat z provozu
jiné satelity a být dokonce účinnou součástí orbitálního systému
protiraketové obrany. Jedná se vlastně o tucet velkých programů
určených pro minimálně stovky zařízení, jejichž názvy si nelze
zapamatovat.

Orbitální války se zdají být docela bezprostřední vyhlídkou. Kresba Mach

Je zřejmé, že většina z nich jsou mrtvé projekty, ale i když budou
některé z nich uvedeny do provozu, výrazně to změní rovnováhu
strategických sil mezi supervelmocemi. Pokud se tedy ruské
vzdušné síly připravují na takový příliv nepřátelských zahraničních
satelitů na blízkou oběžnou dráhu, jde o zcela přirozený proces.
Jediné, co mě zde osobně mate, je uzavřenost našich programů. V
tomto případě je naopak potřeba říkat hodně a často, že ano, říká
se, připravujeme. A uděláme to, pokud to bude potřeba. A co si
myslíš ty?
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Deníky zeleného regionu 
https://dzen.ru
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